
   P r o t o k ó ł   Nr XXXIV/2013 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 13 listopada 2013 r. odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Gminy w Zarszynie. 

 

Początek sesji godz. 12:00     zakończenie – godz. 15:35 

 

Radni obecni: 

 

1. Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz 

3. Niemiec Wojciech 

4. Burczyk Stanisław 

5. Bałut Krzysztof 

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam 

8. Małek Janusz 

9. Mindur Andrzej 

10. Orybkiewicz Jan 

11. Stączek Jerzy 

12. Szajna Anna 

13. Trygar Krystyna 

14. Tutak Piotr 

 

Radni nieobecni :  

 

 1.Twarda Renata 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy       - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Radca prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z XXXII i XXXIII sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał Rady 

Gminy. 

6. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 

2013-2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych  w 2014 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

terenie Gminy Zarszyn w 2014 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Zarszyn  

 z organizacjami pozarządowymi  oraz innymi podmiotami w 2014 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu samorządowego zakładu budżetowego.  

14 .Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia” Programu usuwania wyrobów zawierających azbest  

z terenu Gminy Zarszyn na lata 2013 – 2032 ”. 

17. Informacja z realizacji działań w zakresie promocji gminy i pozyskiwania środków 

zewnętrznych na działalność promocyjną, kulturalną i sportową w latach 2012-2013. 

18. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych 

złożonych przez radnych i inne osoby zobowiązane do składania takich oświadczeń. 

19. Wolne wnioski i zapytania. 

20. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

21. Zakończenie sesji.  

 

Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny na wstępie powitał 

radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy  

14 radnych. Obrady były zatem prawomocne do podejmowania  uchwał. 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny na wniosek Komisji Rolnictwa 

Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska i Wójta zaproponował  zmianę w porządku obrad, 

polegającą na  wniesieniu pod obrady sesji pięciu dodatkowych projektów uchwał:  

- na wniosek Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska  projekt uchwały 

w sprawie : obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku rolnego;  

- na wniosek Wójta : 

- projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu konkursowego pt. „Aktywni  

w Gminie Zarszyn” finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego  w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII Promocja integracji społecznej Działanie 

7.2.Przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmocnienie sektora ekonomii społecznej Poddziałania 

7.2.1.Aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagrożonych wykluczeniem społecznym o nr 

identyfikacyjnym KSI:WND-POKL.07.02.01-18-094/13; 

- zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych; 

- dwa projekty uchwał w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji 

(Pušovce, Podhorany). 

 

Innych propozycji zmian  w porządku obrad nie zgłoszono.  

 

 Poddane przez Przewodniczącego Rady Gminy Pana Janusza Koniecznego w  w/w wnioski  

o zmianę  w porządku obrad   pod głosowanie Radni przyjęli jednomyślnie – 14 głosami „za”.  

 

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
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3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z XXXII i XXXIII sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał Rady 

Gminy. 

6. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 

2013-2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

9.  Podjecie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku 

rolnego. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku  

od nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych  w 2014 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

terenie Gminy Zarszyn w 2014 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Zarszyn  

 z organizacjami pozarządowymi  oraz innymi podmiotami w 2014 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu samorządowego zakładu budżetowego.  

15 .Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia” Programu usuwania wyrobów zawierających azbest  

z terenu Gminy Zarszyn na lata 2013 – 2032 ”. 

18.  Informacja z realizacji działań w zakresie promocji gminy i pozyskiwania środków 

zewnętrznych na działalność promocyjną, kulturalną i sportową w latach 2012-2013. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych 

złożonych przez radnych i inne osoby zobowiązane do składania takich oświadczeń. 

20. Podjecie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu konkursowego pt. „Aktywni  

w Gminie Zarszyn” finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego  

w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII Promocja integracji społecznej 

Działanie 7.2.Przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmocnienie sektora ekonomii społecznej 

Poddziałania 7.2.1.Aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagrożonych wykluczeniem 

społecznym o nr identyfikacyjnym KSI:WND-POKL.07.02.01-18-094/13. 

21.  Podjęcie uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie  nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji 

(Pušovce,). 

23.  Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji 

( Podhorany). 

24. Wolne wnioski i zapytania. 

25. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

26.. Zakończenie sesji.  

 

Ad. 3. Nie wniesiono propozycji i uwag do protokołu z sesji Rady Gminy Zarszyn  

Nr XXXII  i  Nr XXXIII. 

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 
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 referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

Nad złożonymi sprawozdaniami w dyskusji głos zabrali : 

 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał czy wnioski, które wynikły ze spotkań na Forum Gmin Karpackich 

w Łukowem i Kongresie Gmin Wiejskich mają zastosowanie albo mogą wpłynąć na działania 

podejmowane w Gminie. Drugie zapytanie Radnego dotyczyło sposobu rozstrzygnięcia   wniosku  

złożonego do Ministerstwa Edukacji Narodowej o zwiększenie części oświatowej subwencji 

ogólnej z 0,4% rezerwy w roku 2013 z tytułu dofinansowania kosztów związanych z wypłatą 

odpraw dla zwalnianych nauczycieli. 

 

- Radny Wojciech Niemiec poprosił o przybliżenie zagadnienia związanego ze złożeniem wniosku 

o dofinansowanie w ramach projektu systemowego POKL pn.”Modernizacja oddziałów 

przedszkolnych w Gminie Zarszyn”. 

 

- Radna Alfreda Gierad poprosiła Panią Bogumiłę Bętkowską Kierownika Referatu Kultury Sportu  

i Promocji w UG Zarszyn o przybliżenie zagadnienia związanego z zakresem działania świetlic  

w Odrzechowej i Posadzie Jaćmierskiej. Zauważyła,że wśród Radnych istnieją  różne opinie na 

temat tej działalności i tak to trwa od początku kadencji Radnej. Są ciągłe niedowierzania, że  

świetlica w Odzrecxhowej jest naprawdę dobra. Na ostatnim posiedzeniu Komisji Polityki 

Społecznej również ten temat niepewności wrócił. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny wyjaśnił, że na posiedzeniu Komisji Polityki 

Społecznej radni wnioskowali  o stosowne sprawozdania z działalności obu świetlic, co w pełni  

przedstawi zakres podejmowanych działań. 

 

- Radna Anna Szajna zapytała Wójta o  ustalenia wynikające ze spotkania w sprawie „Programu 

ochrony przez powodzią w dorzeczu górnej Wisły”. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

- Radny Janusz Dębski zapytał, czy przysiółek Długiego  „Koszary” został ujęty  

w przygotowywanej dokumentacji projektowej do budowy odcinka sieci kanalizacyjnej w Długiem  

lub w  Bażanówce.  

 

- Kierownik Referatu Kultury Sportu i Promocji Pani Bogumiła Bętkowska poinformowała,że 

świetlica w Odrzechowej istnieje już 13 lat i była prowadzona w różnej formie: przez Fundację, 

przez Gminę , obecnie działa przy  Stowarzyszeniu na Rzecz Rozwoju Wsi Odrzechowa. Świetlica 

ta spełniła kryteria przy ocenie jako  placówka wsparcia dziennego  zgodnie z ustawą o wspieraniu 

rodziny i systemie  pieczy zastępczej. Ustawa ta nakłada na gminy obowiązek tworzenia tego typu 

świetlic i  związku z tym Gmina mogła przystąpić do projektu SUWAK. Do tego projektu głoszono 

na terenie gminy trzy stowarzyszenia.Priorytetem przystąpienia do Projektu jest podnoszenie 

standardów w placówkach istniejących oraz zwiększenie  ich liczby w gminie w celu objęcia 

usługami Placówki Wsparcia Dziennego większej liczby dzieci. W ramach tego projektu można 

będzie zatrudniać pracowników  zgodnie z ich  kwalifikacjami i doświadczeniami nabytymi w 

trakcie szkoleń. Następnie Kierownik  poinformowała  o zasadach realizacji tego projektu w dwóch 

świetlicach: w Odrzechowej i w Posadzie Jaćmierkiej, Stowarzyszenie „Inicjatywa” z Zarszyna 

uczestniczy w szkoleniach, ale na obecnym etapie  nie uczestniczy w projekcie uruchomiania 

świetlicy.  Wracając do świetlicy w Odrzechowej Pani Kierownik zaznaczyła, że panuje tam bardzo 

miła atmosfera, jest stałe zapotrzebowanie na tego typu placówkę,  obiekt ten jest dobrze 

wyposażony, ładnie odmalowany. Są tam prowadzone zajęcia z logopedii i wiele  innych. 

Dodatkowo  pozyskano środki na prowadzoną w okresie letnim półkolonię. Świetlica ta od 

początku była najlepiej prowadzona w Gminie Zarszyn.. Zakres działań pomiędzy świetlicą   

w Odrzechowej, a w Posadzie Jaćmierskiej znacznie różni się. Sprawozdania z działalności tych  
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świetlic są sporządzane  co roku, gdyż świetlice te otrzymują dotacje i muszą się  z nich rozliczyć.   

  

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział Radnemu Krzysztofowi Bałutowi, że na spotkaniu 

uczestników I Forum Gmin Karpackich uczestniczyli  przedstawiciele samorządu województwa  

podkarpackiego i małopolskiego. Głównym przesłaniem było podpisanie deklaracji  

i porozumienia o współpracy w ramach różnego rodzaju projektów związanych z realizacją 

wniosków na rzecz rozwoju Karpat w latach  2014-2020. Natomiast na Kongresie Gmin Wiejskich 

w Serocku organizowanym przez Związek Gmin Wiejskich,  którego  Gmina jest członkiem 

omawiano zagadnienia związane z nowymi środkami unijnymi na lata 2014-2020. W ramach 

którego Pani Wiceminister Rolnictwa i Rozwoju Wsi zaprezentowała zamierzenia dotyczące 

działań w PROW , w ramach którego  trwa batalia o dalsze przyznawanie środków potrzebnych na 

budowę sieci kanalizacyjnych, wodociągowych i dróg,  co w 70% jest nadal ważne  i istotne dla 

rozwoju gmin. Natomiast  Pani Minister Rozwoju Regionalnego omówiła system finansowania 

gmin z programów unijnych.  

W odniesieniu do wniosku złożonego do Ministerstwa Edukacji Narodowej o zwiększenie części 

oświatowej subwencji ogólnej z 0,4% rezerwy w roku 2013 z tytułu dofinansowania kosztów 

związanych z wypłatą odpraw dla zwalnianych nauczycieli Wójt poinformował, że środki z tej 

rezerwy  nie wpłynęły jeszcze do budżetu gminy. 

 

- Radnemu Wojciechowi Niemcowi Wójt odpowiedział, że złożony został  wniosek  

o dofinansowanie w ramach projektu systemowego POKL pn.”Modernizacja oddziałów 

przedszkolnych w Gminie Zarszyn”koordynowanego przez Wojewódzki Urząd Pracy. Oczekujemy 

na rozstrzygnięcie.  

 

- Radnej Annie Szajna Wójt odpowiedział,że 21 października br. w Urzędzie Wojewódzkim  odbyło  

się  spotkanie Wojewody Podkarpackiego  z Panem Jerzym Milerem - Pełnomocnikiem Rządu  

w zakresie realizacji projektu pn. „Program Ochrony przez powodzią w dorzeczu górnej Wisły  

w latach 2014-2032.”. W spotkaniu uczestniczyli także przedstawiciele Zarządu Gospodarki 

Wodnej i Hiszpańska Firma, która ten „Program”opracowuje. W trakcie tego spotkania  

zaprezentowano kompleksowe opracowania tego co już zostało  w ramach  „Programu” 

przygotowane. Następnie Wójt nadmienił, że dobrze  się stało,  iż uczestniczył w tym spotkaniu, bo 

w w/w „Programie” nie była ujęta budowa suchego zbiornika retencyjnego w Pielni. Planowana 

budowa tego zbiornika przez PZMiUW w Rzeszowie na wskutek protestów mieszkańców upadła. 

Niemniej jednak Wójt powiedział,  iż stoi na stanowisku, aby budowę  zbiornika wraz z regulacją 

rzeki Pielnica wpisać do „Programu”, bo w dalszej perspektywie, gdyby zaistniała taka potrzeba  

byłby problem z pozyskaniem środków. Poprosił, aby to zadanie zostało w nim ujęte. Następnie 

Wójt dodał, że Gmina  Zarszyn przewidziana jest do konsultacji w/w „Programu” w marcu 2014 r.  

 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu Pan Eugeniusz Mazur Kierownik Referatu Inwestycji wyjaśnił,że 

o ile w ramach zaplanowanych środków  w kwocie 100 tys zł zmieści się wykonanie projektu na 

budowę sieci kanalizacyjnej na terenie przysiółka „Koszary” w Długiem, to zostanie on ujęty do 

realizacji.  

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie.  

 

Ad. 6. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2013 – 2022. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że na posiedzeniu Komisji w dniu 12 listopada 2013 r. Skarbnik Gminy dokonała analizy 

w/w projektu uchwały. Po przeprowadzonej dyskusji członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali 

przedmiotowy projekt uchwały.  
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Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2013 – 2022.Uchwała 

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013 r.  

 

W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek, która poinformowała  

o wprowadzeniu  autopoprawki Wójta  polegającej na ujęciu do projektu budżetu zarówno po 

stronie dochodów jak i wydatków dotacji celowej dla Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej -

Zarządu w Krośnie na realizację usług opiekuńczych na terenie Gminy Zarszyn w kwocie  24 tys zł 

wynikającej z rozstrzygniętego konkursu.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  Pan Adam Malik 

oznajmił,że przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

12 listopada i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  zmian w uchwale budżetowej na 2013 r, .Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 8. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem,iż zaciągnięcie zobowiązań w kwocie 

ogółem 315 tys. zł dotyczy  następujących zadań: 

 opracowania projektu budowlanego odcinków sieci wodociągowej i kanalizacyjnej  

w miejscowości Jaćmierz, Zarszyn. Posada Zarszyńska i Długie (dokumentacja projektowa )  

w kwocie 100 tys zł; 

 „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej” w kwocie 50 tys zł(dokumentacja 

projektowa); 

 „Budowa oświetlenia drogi w Posadzie Jaćmierskiej obok Domu Strażaka” (projekt) 

w kwocie 10 tys zł; 

 „Budowa oświetlenia przy boisku treningowym w miejscowości Bażanówka” w kwocie  

22 tys zł; 

 „Projekt budowlany zagospodarowania terenu wraz z rozbudowa Szkoły Podstawowej  

w Odrzechowej” w kwocie 68 tys zł; 

 „Roboty polegające na wykonanie usługi – hodowla, użytkowanie i ochrona  lasu oraz 

pozyskanie i zrywka drewna w lesie stanowiącym własność gminy Zarszyn, położonym  

w miejscowości Odrzechowa” w kwocie 65 tys zł. 

Powyższe środki  pozwolą na wykonanie projektów budowlanych w/w inwestycji oraz prac w lesie 

stanowiącym mienie gminy w miejscowości Odrzechowa w celu ich późniejszej realizacji. W roku 

bieżącym zostaną przeprowadzone  prace związane z przygotowaniem realizacji zadań. 

Zaciągnięcie powyższych zobowiązań pozwoli na przeprowadzenie postępowania zgodnie z ustawą 

Prawo zamówień publicznych i podpisanie poszczególnych umów. Realizacja zadań nastąpi w 2014 

r. Mając powyższe na uwadze, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.   
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- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  Pan Adam Malik 

oznajmił,że przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

12 listopada i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  zaciągnięcia zobowiązania. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 9. W dziewiątym punkcie porządku obrad przystąpiono do uchwalenia podatków i opłat 

lokalnych na 2014 rok.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad dodatkowym 

projektem uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku 

rolnego. Na posiedzeniach Komisji zrodziła się inicjatywa obniżenia ceny skupu żyta , Wójt zaś 

wnioskował o pozostawienie ceny skupu żyta w kwocie określonej przez Prezesa GUS tj. 69,28 zł.  

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

oznajmił, że  na posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 7 listopada 2013 r. członkowie Komisji 

zgłosili wniosek o obniżenie średniej ceny skupu żyta określonej w Komunikacie Prezesa GUS  

z kwoty 69,28 zł za 1 q na kwotę 57 zł za 1 q.  

Ponadto Przewodniczący Komisji dodał, że  jej członkowie nie zgłosili  wniosku o obniżenie   

średniej ceny sprzedaży drewna określonej przez Prezesa GUS w kwocie 171,05  zł za 1 m³.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 12 listopada br. radni w liczbie 8 głosowali 

nad n/w kwotami ceny skupu żyta : 

- kwota 57 zł : „za” głosowało 2 radnych, „ przeciw”5 , 1 radny „wstrzymał się od głosu”; 

- kwota 58 zł : „za” głosowało 2 radnych, „ przeciw” 6 ; 

- kwota 60 zł : „za” głosowało 4 radnych  , „przeciw” 4. 

W związku z tym członkowie Komisji nie wypracowali żadnego stanowiska. 

Następnie Przewodniczący Komisji w imieniu grupy inicjatywnej 4 radnych  tj. Adama Malika, 

Janusza Dębskiego Krystyny Trygar i Stanisława Burczyka zgłosił wniosek o  obniżenie  kwoty 

69,28 zł za 1 q ceny skupu żyta  na kwotę 60 zł za 1 q.  

Ponadto Przewodniczący Komisji dodał, że  jej członkowie nie zgłosili  wniosku o obniżenie   

średniej ceny sprzedaży drewna określonej przez Prezesa GUS w kwocie 171,05  zł za 1 m³.  

 

Innych propozycji zmiany ceny skupu żyta nie zgłoszono.  

Nie zabierano głosu w dyskusji. 

 

-Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie w pierwszej 

kolejności  kwotę ceny skupu żyta w wysokości 57 zł wnioskowaną przez Komisję Rolnictwa 

Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska.  

„Za”  przyjęciem tego wniosku głosowało  4 radnych, „przeciw” 7, 3 „wstrzymało się od głosu”. 

Wniosek ten upadł. 

 

Kolejny wniosek dotyczył kwoty 60 zł . 

„Za”  przyjęciem tego wniosku głosowało 10 radnych, „przeciw” 4,  0 „wstrzymało się od głosu”. 

 

Rada Gminy przyjęła uchwałę o obniżeniu  średniej ceny skupu żyta określonej przez Prezesa GUS 

z kwoty 69,28 zł za 1 q  na kwotę 60 zł za 1 q. 
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 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że zarówno ze strony Wójta  

jak i radnych na odbytych posiedzeniach komisji  nie było  inicjatywy  uchwałodawczej w sprawie 

zmiany średniej ceny sprzedaży drewna określonej przez Prezesa GUS w kwocie 171,05 zł za 1 m³. 

Podatek leśny od 1 ha fizycznego za rok podatkowy wynosi równowartość pieniężną 0.220 m³ 

drewna, obliczoną wg. średniej ceny sprzedaży drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze 

trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy i stanowić będzie kwotę  37,63 zł z 1 ha 

fizycznego.  

 

Ad. 10. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości wynikających  

z rozporządzenia  Ministra Finansów  i zaproponowanych przez Wójta Gminy i tak : 

1. od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu 

          na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 

                     od 1 m2 powierzchni                                                                                0,89 zł 

b)pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

                     wodnych - od 1 ha powierzchni                                                                4,56 zł  

c)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

                     działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku  

                     publicznego -  od 1 m2 powierzchni                                                         0,46 zł 

propozycja Wójta – 0,45 zł 

2. od budynków lub ich części : 

a) mieszkalnych - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                     0,74zł  

propozycja Wójta 0.70 zł 

 b)związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od  

                      budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie  

                      działalności gospodarczej - od 1 m2 powierzchni użytkowej                23,03 zł 

propozycja Wójta – 20.00 zł 

c)zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu  

                      kwalifikowanym materiałem siewnym   - od 1 m2 powierzchni  

                      użytkowej                                                                                                  10,75 zł 

 d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie  

                       udzielania świadczeń zdrowotnych - od 1 m2 powierzchni  

           użytkowej                                                                                                  4,68 zł 

 e)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

            działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

                       publicznego - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                       7,73 zł  

propozycja Wójta – 6,50 zł 

3.  od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy  

z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych .  

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

poinformował, że na posiedzeniu Komisji  w dniu 8 listopada   2013 r.  członkowie dokonali analizy 

wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości na 2014 r. przedstawione przez Ministra 

Finansów i Wójta Gminy. Po przeprowadzonej dyskusji wnioskowano o przyjęcie  

w § 1 projektu uchwały n/w stawek podatku: 

 

1. od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu 

          na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 

                     od 1 m2 powierzchni                                                                                0,89 zł 
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b)pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

                     wodnych - od 1 ha powierzchni                                                                4,56 zł  

c)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

                     działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku  

                     publicznego -  od 1 m2 powierzchni                                                         0,37 zł 

2. od budynków lub ich części : 

a) mieszkalnych - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                     0,70zł  

 b)związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od  

                      budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie  

                      działalności gospodarczej - od 1 m2 powierzchni użytkowej                20,00 zł 

c)zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu  

                      kwalifikowanym materiałem siewnym   - od 1 m2 powierzchni  

                      użytkowej                                                                                                  10,75 zł 

 d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie  

                       udzielania świadczeń zdrowotnych - od 1 m2 powierzchni  

           użytkowej                                                                                                  4,68 zł 

 e)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

            działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

                       publicznego - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                       6,30 zł  

3.  od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy  

z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych .  

 

Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik  

oznajmił,że na posiedzeniu Komisji w dniu 12 listopada 2013 r. i po przeanalizowaniu stawek 

podatku od nieruchomości członkowie Komisji wnioskowali o przyjęcie w/w stawek podatku od 

nieruchomości, o które również wnioskowała  Komisja Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony 

Środowiska.  

 

W związku z tym, że w/w Komisje wnioskowały o to, by w : 

-§ 1 ust. 1 lit. c wnioskowaną przez Wójta kwotę 0,45 zł obniżyć do kwoty 0,37 zł, Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powyższy  wniosek poddał pod głosowanie.„Za przyjęciem” 

tego wniosku głosowało 14 radnych ,  

Przyjęta została poprawka w wysokości 0,37 zł.  

-§ 1 ust. 2 lit. e wnioskowaną przez Wójta kwotę 6.50 zł obniżyć do kwoty 6,30 zł, Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powyższy  wniosek poddał pod głosowanie.„Za przyjęciem” 

tego wniosku głosowało 14 radnych. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie określenia wysokości i rocznych stawek podatku od nieruchomości wraz z przyjętymi 

w/w poprawkami. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 Przewodniczący Rady Gminu Pan Janusz Konieczny ogłosił 10 minutowa przerwę. 

Ad. 11. Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył 

dyskusję na projektem uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  w 2014 r. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, że prowadzenie działań związanych  

z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych należy do zadań własnych Gminy 

zgodnie z art. 4¹ ust. 1 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi.  



10 

Na podstawie art. 4¹ ust. 2 wspomnianej ustawy realizacja tych zadań prowadzona jest  w postaci 

gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, uchwalanego 

corocznie przez Radę Gminy. Na realizację zadań są przeznaczone środki uzyskiwane z tytułu 

wydawanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, które określa plan finansowy 

opracowany na dany rok.  Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2014 jest kontynuacją zadań i kierunków zawartych  w programach z lat 

poprzednich. Określa on lokalne propozycje działań w zakresie zadań własnych, obejmujących 

profilaktykę oraz minimalizację szkód społecznych, wynikających  z nadużywania alkoholu oraz 

związanych ze zjawiskiem przemocy. 

 

Z upoważnienia Wójta głos zabrała Pani Bogumiła Bętkowska Kierownik Referatu Kultury Sportu  

i Promocji,  która wskazała autopoprawki Wójta przyjęte na wniosek Komisji Polityki Społecznej,  

a które dotyczyły następujących zmian w tabeli : Planu wydatków za realizację zadań zawartych   

w Gminnym  Programie  Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  w 2014 r.: 

- w pkt. 4. dla Posady Jaćmierskiej  - zwiększyć kwotę o 1500 zł do 11 000 zł,-  

- w pkt. 5. na organizację kolonii ,obozów - zmniejszyć o  kwotę 500 zł do kwoty 20 000 zł, 

- w pkt. 7. finansowanie działalności Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych – zmniejszyć o kwotę 1000 zł do kwoty 9 000 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na posiedzeniu 

Komisji w dniu 8 listopada 2013 r. członkowie Komisji pracowali nad  przedmiotowym projektem 

uchwały i wypracowali w/w wnioski. Ponadto wyjaśnił Radnej Alfredzie Gierad, że „nikt nie  miał 

złych intencji w kwestii przyznanej dotacji dla  świetlicy w Odrzechowej”. Radny zaznaczył, 

iż chciał tylko  podnieść  kwotę dotacji dla świetlicy w Posadzie Jaćmierskiej , bo różnica  w dotacji 

dla jednej i drugiej świetlicy w kwocie 2500 zł jest dość  znaczna  i dlatego o tę zmianę 

wnioskował.. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  w 2014 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało  

14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 12. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie  uchwalenia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Zarszyn w 2014 r. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, że zgodnie z zapisami ustawy z dnia  

29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii, do zadań własnych gminy należy prowadzenie 

działań mających na celu przeciwdziałanie narkomanii. Realizacja tych zadań prowadzona jest  

w oparciu o Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii. Gminny Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Zarszyn na rok 2014 jest kontynuacją działań rozpoczętych w minionych latach. Został 

on opracowany zgodnie z obligatoryjnymi zadaniami oraz potrzebami występującymi na terenie 

gminy Zarszyn, co pozwoli na zajęcie się problematyką narkomanii w sposób zorganizowany  

i kompleksowy.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan  Wojciech Niemiec oznajmił, że po 

przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali powyższy „Program” 

i ujęte w nim zadania na kwotę 11 900 zł.  

 

- Radny Jerzy Stączek zapytał, czy na terenie gminy odnotowano przypadki sprzedaży bądź 

uzależnienia od narkotyków. 
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Pani Bogumiła Bętkowska Kierownik Referatu Kultury Sportu i Promocji odpowiedziała, że  

w ramach w/w „Programu” będzie opracowywana  prognoza nt. powyższych zagrożeń.  

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Gminnego  Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Zarszyn w 2014 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało  

14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.13. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami 

pozarządowymi  oraz innymi podmiotami w 2014 r. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż Ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  w art. 5a ust. 1 nakłada na organ jednostki 

samorządu terytorialnego obowiązek uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami  prowadzącymi działalność pożytku publicznego.  

 Program współpracy na 2014 r. obejmuje wybrane najważniejsze sfery zadań publicznych,  

a także rodzaje zadań w ich obszarze, które Gmina Zarszyn zamierza realizować wspólnie  

z organizacjami prowadzącymi działalność pożytku publicznego oraz określa zasady i formy tej 

współpracy. Uchwała oznacza również realizację zasad partnerstwa i jawności  w zakresie 

wykonywania zadań publicznych. 

 Priorytetem władz Gminy Zarszyn jest służenie mieszkańcom w ramach posiadanych 

zasobów i kompetencji, w sposób jak najbardziej skuteczny. Prowadzenie aktywnej polityki  

w zakresie współpracy z organizacjami jest jednym z elementów efektywnego zarządzania gminą.  

 Program stanowi dokument prezentujący politykę samorządu lokalnego wobec organizacji 

pozarządowych i stanowi element racjonalizacji zadań publicznych podejmowanych wspólnie  

z tymi organizacjami. 

 

- Z upoważnienia Wójta głos zabrała Pani Bogumiła Bętkowska Kierownik Referatu Kultury Sportu 

i Promocji, która wskazała autopoprawki Wójta przyjęte na wniosek Komisji Polityki Społecznej,  

które dotyczyły następujących zmian w „Programie”: 

W Rozdziale VI „Wysokość środków przeznaczonych na realizację programu” - Gmina Zarszyn 

przewiduje wydatkowanie następujących kwot na realizację zadań ujętych w poszczególnych 

sferach: 

w sferze I kwotę - z kwoty 21 500 zł na kwotę 23 000 zł 

w sferze II kwotę  - z kwoty 60 000 zł na kwotę 70 000 zł 

w sferze III kwotę - z kwoty 35 000 zł na kwotę 45 000 zł 

w sferze IV kwotę - 0 

w sferze V kwotę  - 0 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec poinformował, że 

członkowie Komisji wnioskowali o tego typu  poprawki i podziękował Wójtowi  i Skarbnikowi 

Gminy za przyjęcie tych poprawek. Ponadto oznajmił,że członkowie Komisji powyższy projekt 

uchwały zaopiniowali pozytywnie.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami 

pozarządowymi  oraz innymi podmiotami w 2014 r. Uchwała podjęta została większością głosów. 

„Za” jej podjęciem głosowało 13 radnych, 0 „przeciw”, 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
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Ad. 14. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia statutu 

samorządowego zakładu budżetowego.  

 

 Pani Krystyna Stasiczak - Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie  

poinformowała, że statut ZGK w Zarszynie  był już kilkakrotnie zmieniany, gdyż zachodziła 

potrzeba jego urealnienia  do aktualnych przepisów prawnych i zadań wykonywanych przez ten 

Zakład. W związku z powyższym podjęta została decyzja w sprawie  opracowania  jednolitego  

tekstu statutu samorządowego.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że powyższy projekt był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 12 listopada 2013 r.  

i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia statutu samorządowego zakładu budżetowego. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 15. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryf na zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż Zakład Gospodarki Komunalnej  

w Zarszynie w dniu 22 października br. złożył Wójtowi wniosek o zatwierdzenie taryf na 2014 r.  

Po ich sprawdzeniu i weryfikacji kosztów  pod względem celowości ich ponoszenia , przedłożono 

je do zatwierdzenia Radze Gminy.  

Z upoważnienia Wójta Kierownik Zakładu wskazała na autopoprawkę  do projektu uchwały  ( błąd 

pisarski ), która dotyczyła taryf za zbiorowe odprowadzanie ścieków i tak: dla I i II grupy  zapis 

ceny netto w kwocie 5,24 zmienić na 5,05, VAT 0,43 zł zmienić  na 0,40 zł i cenę brutto z kwoty  

5,67 zł zmienić na 5,45 zł  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że w dniu 12 listopada br. odbyło się posiedzenie Komisji. Po przeprowadzonej dyskusji  

i wyjaśnieniach Kierownika ZGK radni przyjęli taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków, które będą obowiązywać w okresie od 1 stycznia 2014 do  

31 grudnia 2014 r.   

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 16. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie  ustalenia dopłat dla 

gospodarstw domowych za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem,iż plan przychodów i wydatków zakładów 

budżetowych- Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie – w zakresie dostarczania wody  

i oczyszczania ścieków  zakłada wpływy z usług w wysokości 1 239 530 zł. Jest  to  
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niewystarczająca kwota  na pokrycie kosztów prowadzenia tej działalności. W związku  

z powyższym wnioskuje się o przyznanie dotacji w kwotach:   

  62 200 zł brutto do    61 000( m³) dostarczonej wody, 

153 470 zł brutto do  140 000 (m³) oczyszczonych ścieków. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji w dniu 12 listopada br. członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali w/w dopłaty dla gospodarstw domowych za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 17.  W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

„Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Zarszyn na lata 2013 – 2032” 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż Uchwałą Nr 122/2009 z dnia 14 lipca 

2009 r. Rady Ministrów przyjęto „Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009 – 2032”, 

który został zmieniony Uchwałą Nr 39/2010 Rady Ministrów z dnia 15 marca 2010 r. Główne cele 

w/w programu to usunięcie i unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest, minimalizacja 

negatywnych skutków zdrowotnych spowodowanych obecnością azbestu na terytorium kraju oraz 

likwidacja szkodliwego oddziaływania azbestu na środowisko. Cele te będą realizowane na trzech 

poziomach: centralnym, wojewódzkim i lokalnym (powiatowym i gminnym). Do obowiązków 

samorządu gminnego należy m. in. przygotowanie i aktualizacja programu usuwania azbestu  

i wyrobów zawierających azbest. W celu realizacji w/w zadania został opracowana aktualizacja 

programu usuwania azbestu  i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Zarszyn na lata 

2013 – 2032. 

 Dokument ten w sposób przejrzysty ujmuje zagadnienia ściśle związane z realizacją nałożonych na 

gminę obowiązków. Wskazuje m.in. cele i strategiczne działania w kierunku usuwania azbestu, 

aktualny stan, ilość i rodzaj wyrobów zawierających azbest znajdujących się na terenie Gminy 

Zarszyn. Określa również harmonogram działań zmierzających do bezpiecznego dla życia i zdrowia 

ludzi usunięcia tych wyrobów. Program stanowi także podstawowy dokument wspierający 

pozyskiwanie środków zewnętrznych na zadania zmierzające do oczyszczenia terenu Gminy 

Zarszyn z wyrobów zawierających azbest. Zawarte są w nim aktualne dane dot. ilości materiałów 

zawierających azbest, które zostały zebrane na podstawie inwentaryzacji przeprowadzonej                     

w 2013 r. Od poprzedniej wersji  „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na 

terenie Gminy Zarszyn na lata 2010 – 2032.W polskim prawodawstwie zmieniły się również 

przepisy  związane z tematyką azbestu. Biorąc powyższe pod uwagę oraz konieczność wdrożenia 

zapisów ww. dokumentu do realizacji, zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały.  

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek   

poinformował,że na posiedzeniu Komisji obytym w dniu 7 listopada 2013 r, członkowie Komisji 

pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

 

Radna Alfreda Gierad zaznaczyła, iż  analizując w/w „Program”zwróciła uwagę na to, iż koszt jego 

prowadzenia wynosi kwotę 90 tys zł i zauważyła, że ta kwota Jej zdaniem  jest  znacznie 

wygórowana. Następnie Radna dodała. że na str. 46 „Programu”widnieje zapis ,że według stanu na 
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 dzień 16 września  2013 r. ilość wyrobów azbestowych w kg  większa jest w 2013 r. niż w 2010 r.  

Jednocześnie  zapytała,  kiedy były robione te nierzetelne wyliczenia. W dalszej wypowiedzi Radna 

odniosła się do kwoty 90 tys zł mówiąc,że  „być może jakaś firma nabija sobie kasę ”może lepiej 

byłoby kwotę tę przeznaczyć na faktyczną likwidację eternitu z dachów budynków na terenie 

Gminy Zarszyn. 

 

- Pan Bogusław Rakoczy Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska wyjaśnił Radnej Gierad, że  wymieniona kwota jest  kwotą szacunkową , 

która w zależności od podejmowanych działań może ulec zmianie np. poprzez obniżenie kosztów. 

Natomiast koszt opracowania „Programu” wyniósł zgodnie z umową 20 tys zł przy czym z budżetu 

gminy wydatkowano 4 tys zł, pozostałą kwotę pokryto ze środków Ministerstwa Gospodarki. 

Odnosząc się do ilości wyrobów azbestowych  na terenie gminy w 2010 r. wielkość  ta była 

podawana jako wielkość szacunkowa.  

 

- Radna Alfreda Gierad stwierdziła, że zgodnie z zapisami w w/w „Programie” największa ilość 

wyrobów azbestowych  znajduje się na terenie Odrzechowej. Następnie  wnioskowała do  Wójta  

i Sołtysa Odrzechowej o podjęcie pilnych działań  w kierunku zmniejszenia wskaźnika 

występowania tak dużej ilości pokryć dachowych w tej miejscowości.   

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia” Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Zarszyn 

na lata 2013 – 2032 ”.Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało  

14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Ad. 18. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył „Informacji z realizacji działań w zakresie 

promocji gminy i pozyskiwania środków zewnętrznych na działalność promocyjną, kulturalną  

i sportową w latach 2012-2013”. 

Radni i zaproszeni goście otrzymali powyższy materiał wraz z zaproszeniami na sesję, który 

przygotował Referat Kultury Sportu i Promocji.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec poinformował, że w/w 

materiał był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 8 listopada 2013 r. Następnie 

Przewodniczący Komisji wyraził  słowa podziękowania Pani Kierownik i pracownikom Referatu  

Kultury Sportu i Promocji za wszelką  pomoc udzielaną  klubom sportowym, strażom, zespołom 

działającym na terenie gminy. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

Rada Gminy powyższe sprawozdanie przyjęła. 

 

Ad. 19. W dziewiętnastym  punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że 

zgodnie z art. 24 h ust. 1 pkt. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r o samorządzie gminnym podmiot 

dokonujący analizy oświadczeń majątkowych w terminie do 30 października każdego roku 

przedstawia Radzie Gminy informację o złożonych oświadczeniach majątkowych przez radnych 

i inne osoby zobowiązane do składania takich oświadczeń. W tym terminie nie było zwołanej sesji 

Rady Gminy Zarszyn, w związku z czym analizy zostaną przedstawione na obecnej sesji.  

Jako pierwszy powyższą informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 

Konieczny  , który omówił zagadnienia związane z dokonaną analizą oświadczeń majątkowych 

radnych. Wójt Gminy złożył informację o oświadczeniach majątkowych składanych przez  
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kierowników jednostek organizacyjnych i inne osoby wydające  decyzje w Jego imieniu. Zarówno 

Przewodniczący Rady Gminy jak i Wójt Gminy oświadczyli,  iż  nie stwierdzili rażących  

uchybień w wypełnianych oświadczeniach majątkowych, jak również wszystkie oświadczenia 

majątkowe złożone zostały w wymaganym ustawowo terminie.  

Powyższe informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy stanowią załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 20. W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia dodatkowych uchwał 

wprowadzonych do porządku obrad.  

Jako pierwszy projekt uchwały dotyczył przystąpienia do realizacji projektu konkursowego pt. 

„Aktywni w Gminie Zarszyn” finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego   

w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII Promocja integracji społecznej 

Działanie 7.2.Przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmocnienie sektora ekonomii społecznej 

Poddziałania 7.2.1.Aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagrożonych wykluczeniem 

społecznym o nr identyfikacyjnym KSI:WND-POKL.07.02.01-18-094/13. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż celem uchwały jest przystąpienie do 

realizacji w/w projektu, który aktywizuje osoby bezrobotne, zagrożone wykluczeniem społecznym 

o niskich dochodach w wieku od 18-30 lat. Projektem objętych będzie 50 osób niezatrudnionych, 

zamieszkałych na terenie Gminy Zarszyn, wybranych spośród 100 osób. Ogólna wartość projektu to 

825 790,00 zł dofinansowana z Europejskiego Funduszu Społecznego w 100 %. Planowany  

i zatwierdzony przez Wojewódzki Urząd Pracy w Rzeszowie  okres realizacji tego projektu to okres  

od 1 stycznia 2014 do 31 grudnia 2014. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił,że przedmiotowy 

projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu komisji w dniu 8 listopada br. i  został pozytywnie 

zaopiniowany. Jednocześnie zapytał p.o. Kierownika GOPS w Zarszynie Panią Małgorzatę 

Pietrzkiewicz na jakich zadach będzie odbywać się  weryfikacja  osób bezrobotnych do odbycia 

stażu.   

 

- Pani Małgorzata Pietrzkiewicz odpowiedziała, że będą to osoby w wieku od 18-30 lat 

zameldowane w Gminie Zarszyn, którzy będą mogli podejmować staże w różnego rodzaju 

zakładach pracy na podstawie zawartych umów. Koordynatorem tej działalności będzie Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Zarszynie. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu konkursowego pt. „Aktywni w Gminie Zarszyn” 

finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego  w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII Promocja integracji społecznej Działanie 

7.2.Przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmocnienie sektora ekonomii społecznej Poddziałania 

7.2.1.Aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagrożonych wykluczeniem społecznym o nr 

identyfikacyjnym KSI:WND-POKL.07.02.01-18-094/13. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 21. Kolejny projekt uchwały dotyczył zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż drogi gminne stanowią uzupełnienie 

istniejących w gminie sieci dróg powiatowych, wojewódzkich lub krajowych. Zaliczenie do 

kategorii dróg gminnych następuje w drodze uchwały Rady Gminy, po zasięgnięciu opinii Zarządu  
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Powiatu. Rada Gminy może zaliczyć drogi służące miejscowym potrzebom do kategorii dróg 

gminnych. Nadanie przedmiotowej kategorii pozwoli na uporządkowanie istniejących już dróg 

gminnych i pozwoli na efektywne planowanie ich remontów i modernizacji. Pozwoli również na 

skuteczny podział środków finansowych, własnych i pozyskanych na ich utrzymanie.  

W/w kwalifikacja dotyczy dróg zlokalizowanych we wszystkich miejscowościach gminy Zarszyn. 

Propozycja Wójta Gminy w sprawie zaliczenia niektórych dróg do kategorii dróg gminnych została 

pozytywnie zaopiniowana przez Zarząd Powiatu Sanockiego Uchwałą Nr 291/2013 z dnia  

5 listopada 2013 r. Zaliczenie drogi do kategorii drogi gminnej stanowi podstawę do nadania 

numeracji przez Zarząd Województwa Podkarpackiego w Rzeszowie, zgodnie z ustawą o drogach 

publicznych.  

 

- Przewodniczący  Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik  

oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. 

Jednocześnie Przewodniczący Komisji dodał cytując tekst z uzasadnienia do projektu uchwały,  

że „Nadanie przedmiotowej kategorii pozwoli na uporządkowanie istniejących już dróg gminnych  

i pozwoli na efektywne planowanie ich remontów i modernizacji”. Następnie dodał, że radni będą 

czuwać nad właściwą realizacją tego zapisu.  

 

- Radny Janusz Dębski zaznaczył, że w łączących  się drogach na terenie gminy występuje znaczna  

luka. Drogą tą jest „polna” droga łącząca drogi gminne w Pielni i Nowosielcach przez tzw. górkę. 

Wie, iż  to jest droga powiatowa  i zapytał czy istnieje jakaś szansa na jej przejęcie, co znacznie 

ułatwiłoby bezpośrednie połączenie komunikacyjne tych dwóch miejscowości.  

 

Pan Zbigniew Dec - Zastępca Wójta wyjaśnił, iż  jest faktem ,że  odcinek tej drogi jest drogą 

powiatową , który być może  Starostwo Powiatowe w Sanoku chętnie  przekazałoby  na stan 

naszych dróg, ale doprowadzenie tej drogi do przejezdności spowodowałoby wydatkowanie dużych 

środków z budżetu gminy. Na dzień dzisiejszy nie ma realnych możliwości przejęcia tej drogi  

i doprowadzenia jej do przejezdności , gdyż na terenie gminy jest jeszcze wiele dróg gminnych  

i  jak wewnętrznych,   które również wymagają  odbudowy stanu  ich nawierzchni.   

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Ad. 22. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie nawiązania 

współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji (Pušovce,). 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż podjęcie w/w uchwały przyczyni się  

do poszerzenia istniejącej już współpracy  transgranicznej oraz rozwoju Gminy Zarszyn w różnych 

dziedzinach życia społecznego. Miejscowość Pušovce położona jest w powiecie preszowskim  

w odległości 16 km od miasta Preszowa. Jest to niewielka miejscowość,  która liczy 540 

mieszkańców. Posiada klub sportowy i OSP jak również bogatą historię i liczne atrakcje 

turystyczne. Starosta oraz radni tej miejscowości wystąpili z propozycją nawiązania współpracy  

z Gminą Zarszyn oraz składania wspólnego wniosku na rozwój obszarów transgranicznych w 

kolejnym okresie programowania. Poszerzenie współpracy transgranicznej pozwoli zwiększyć 

aktywność mieszkańców Gminy Zarszyn i miejscowości Pušovce oraz przyczyni się do stworzenia 

nowej infrastruktury. Mając na uwadze powyższe, niezbędne jest podjęcie uchwały w sprawie 

współpracy partnerskiej.  
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- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił,że na posiedzeniu 

Komisji w dniu 8 listopada powyższy projekt uchwały był omawiany przez Panią Bogumiłę 

Bętkowska  Kierownika Referatu Kultury Sportu Promocji i został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji (Pušovce,). Uchwała 

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

Ad. 23. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie nawiązania 

współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji (Podhorany). 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż podjęcie w/w uchwały przyczyni się  

do poszerzenia istniejącej już współpracy  transgranicznej oraz rozwoju Gminy Zarszyn w różnych 

dziedzinach życia społecznego. Miejscowość Podhorany  położona jest w powiecie preszowskim  

w odległości 14 km od miasta Preszowa. Jest to niewielka miejscowość, która liczy 740 

mieszkańców. Posiada klub sportowy i OSP jak również bogatą historię i liczne atrakcje 

turystyczne. Starosta oraz radni tej miejscowości wystąpili z propozycją nawiązania współpracy  

z Gminą Zarszyn oraz składania wspólnego wniosku na rozwój obszarów transgranicznych  

w kolejnym okresie programowania. Poszerzenie współpracy transgranicznej pozwoli zwiększyć 

aktywność mieszkańców Gminy Zarszyn i miejscowości Pušovce oraz przyczyni się do stworzenia 

nowej infrastruktury. Mając na uwadze powyższe, niezbędne jest podjęcie uchwały w sprawie 

współpracy partnerskiej.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił,że na posiedzeniu 

Komisji w dniu 8 listopada powyższy projekt uchwały był omawiany przez p. Kierownik Referatu 

Kultury Sportu i Promocji i został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji (Podhorany). Uchwała 

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

Ad. 24. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali :  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał treść pism , które wpłynęły do 

Radny Gminy od : 

 - Rady Sołeckiej Pastwisk w sprawie zabezpieczenia w planie budżetowym Gminy Zarszyn na rok 

2014 środków na wykonanie remontu pomieszczeń Domu Ludowego w Pastwiskach; 

- mieszkańców Posady Zarszyńskiej mieszkających przy ulicy Rolnej i Kwiatowej w sprawie 

podjęcia niezbędnych działań w kierunku  zainstalowania oświetlenia drogowego przy w/w ulicach; 

- Komendy Powiatowej Policji w Sanoku o zaplanowanie w budżecie Gminy Zarszyn na rok 2014 

środków na finansowe wsparcie w/w jednostki policji.; 

- Prezesa Zarządu Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Sołectwa Pastwiska o wyrażenie zgody na 

udostępnienie w całości pomieszczeń poddasza Domu Ludowego w Pastwiskach na utworzenie 

„Beskidzkiego Centrum Kardynała Wojtyły”. 
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- Radny Jan Orybkiewicz zadał pytanie dotyczące  budowy suchego zbiornika retencyjnego. 

Zapytał  czy opracowany projekt budowy tej inwestycji jest jeszcze aktualny i czy ta inwestycja 

doczeka się  realizacji.  

 

- Radny Jerzy Stączek poinformował, że 28  października br. Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości 

i Ochrony Środowiska odbyła wyjazdowe posiedzenie w zakresie przeglądu stanu nawierzchni dróg 

rolniczych. Po dokonanych oględzinach stwierdzono , że stan nawierzchni niektórych z tych  dróg  

jest fatalny.  Następnie Przewodniczący Komisji zaznaczył, że takowy wykaz dróg przekaże  do 

Referatu GKP w Urzędzie Gminy Zarszynie. Ponadto dodał, iż  Komisja Rolnictwa wnioskuje  

o  ujęcie w projekcie budżetu na 2014 r.  Zadania,  jakim będzie remont chociażby jednej drogi 

rolniczej  na terenie Gminy. Zły stan dróg rolniczych stwarza wiele problemów rolnikom, którzy 

mają  duże  trudności z dojazdem do własnych pól. 

 

- Pan Józef Kocoń Sołtys Odrzechowej zauważył, że członkowie Komisji Rolnictwa oglądnęli tylko 

kilka dróg niemniej jednak w Odrzechowej jest też wiele  dróg rolniczych , które  wymagają 

poprawy stanu ich nawierzchni. Ponadto Sołtys wskazał na siedlisko wścieklizny  , która wystąpiła 

w jednym z gospodarstw  rolnych w Odrzechowej. Następnie  zapytał czy istnieją  jakiekolwiek 

możliwości  podjęcia działań w celu zmniejszenia populacji lisów, które są przyczyną 

występowania tej groźnej choroby zarówno u zwierząt jak i u  ludzi.  

 

- Radny Stanisław Burczyk w swoim imieniu jak i mieszkańców Nowosielec wyraził słowa 

podziękowania za przystąpienie do budowy nitki sieci wodociągowej od granicy miejscowości 

Długie  w kierunku szkoły podstawowej w Nowosielcach. Zaznaczył, że w ostatnim okresie suszy 

sytuacja była nadzwyczaj trudna, szczególnie na terenach  pagórkowatych  i ma nadzieję, że ta 

budowana sieć przynajmniej częściowo rozwiąże problem   braku  wody w studniach mieszkańców 

Nowosielec. Następnie poprosił, aby w przyszłym roku zabezpieczyć w budżecie gminy środki 

finansowe na wykonanie tej sieci w całej miejscowości.  

W dalszej wypowiedzi Radny Burczyk w imieniu  Sołtysa Nowosielec poprosił o zabezpieczenie  

w budżecie gminy na 2014 r. środków na pomalowanie dachu i rynien na budynku domu ludowego 

w tej miejscowości. Następnie zaznaczył, że stan techniczny  dachu jak  i rynien jest zły i pilnie 

wymaga wykonania bieżącego remontu.  

 

- Pan Tadeusz Pelc Sołtys Jaćmierza poprosił o to, aby przy nowo wyznaczonej lokalizacji 

przystanku autobusowego przy drodze powiatowej w Jaćmierzu w rejonie rynku   wykonać  

asfaltową nawierzchnię  miejsca oczekiwania dla podróżnych.. Druga sprawa podniesiona przez 

Sołtysa dotyczyła utrudnień w pobieraniu z  ZGK w Zarszynie  worków na śmieci,  szczególnie 

przez osoby starsze. Zapytał,  czy nie byłoby możliwości wydawania tych  worków jak dawniej na 

terenie poszczególnych miejscowości.  

 

- Radny Adam Malik zapytał jak realizują się sprawy związane z odbiorem odpadów  komunalnych. 

Czy wzrosła lub zmalała ilość oddawanych śmieci, czy stawka za ich wywóz jest wystarczająca,  

czy można ją ewentualnie obniżyć. Radny zapytał  także jak traktowane są osoby prawne(sklepy, 

szkoły czy inne zakłady pracy) w zakresie dotyczącym oddawania odpadów, czy będzie podjęta  

uchwała  regulująca ten stan prawny.  Podziękował za przyznane środki na wykonanie projektu 

budowy oświetlenia w Posadzie Jaćmierskiej i naprawę nawierzchni drogi gminnej.  

Radny zapytał także,  na jakim obecnie  etapie znajdują się przygotowania do prac związanych  

z  planowaną budowa strzelnicy w Posadzie Zarszyńskiej.  

 

- Radny Andrzej Mindur  zaznaczył, że  skoro plany  realizacji budowy drogi powiatowej Zarszyn-

Odrzechowa  i drogi gminnej tzw. Mlecznej w Odrzechowej ze względu na brak przyznania 

środków z Narodowego Programu Odbudowy Dróg Lokalnych upadły, w związku z tym prosi  
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o ujęcie w budżecie gminy na 2014 r. środków na opracowanie projektu budowy drogi o długości 

ok. 200 m  w kierunku  cmentarza. Odbudowana droga poprawiłaby znacznie komunikację 

samochodową  czy dojście w rejon kościoła i cmentarza.  

W dalszej części wypowiedzi Radny poprosił o opracowanie dokumentacji na dokończenie budowy 

oświetlenia drogowego w Odrzechowej.  

 

- Radny Janusz Dębski wnioskował, aby jeszcze przed zimą  poprawić stan nawierzchni 

drewnianego mostu w miejscowości Długie k. Kościoła parafialnego, który wymaga pilnej 

wymiany zniszczonych desek.   

 

- Pan  Janusz Górecki Sołtys Jaćmierza Przedmieście zapytał, skąd w kontekście braku środków  

w budżecie gminy  znalazła się kwota 8 tys zł na dofinansowanie za okres 2 miesięcy  kursowania   

autobusów ARRIVA  na  trasie Jaćmierz – Sanok.  Pan Sołtys podważył  wyliczenie tej znaczącej  

kwoty i zapytał komu te środki były zabrane, aby dać tej firmie jako dofinansowanie przewozów.  

 

 

Ad. 25. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili :  

 

- Pan Bogusław Rakoczy Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Mieniem Gminy odpowiedział: 

- Sołtysowi Jaćmierza, iż szkoda, że wcześniej  nie zgłosił tematu utwardzenia placu w rejonie 

przystanku autobusowego, kiedy był prowadzony na teremie gminy remont dróg gminnych. 

Niemniej jednak na wyasfaltowanie niewielkiego odcinka miejsca  przy  przystanku  autobusowym 

powinny znaleźć się środki. 

- w sprawie wydawania worków na odpady komunalne być może w przyszłym roku  trzeba będzie 

tak zorganizować prace, aby te worki wraz z kodami były wydawane  mieszkańcom w 

poszczególnych miejscowościach; 

- Radnemu Adamowi Malikowi, że będzie przeprowadzana  kontrola wśród osób prawnych czy 

mają podpisane umowy na wywóz odpadów komunalnych. Osoby prawne mają  obowiązek  

zawarcia umów o  wywóz odpadów komunalnych z uprawnionymi podmiotami; 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu, że osobiście widział, iż  stan techniczny  desek na drewnianym 

moście w Długiem jest fatalny, że wymagają one  pilnej wymiany. Przed okresem zimowym remont 

ten powinien zostać wykonany  i na  pewno zostanie przeprowadzony. 

 

- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski zabrał głos jako myśliwy mówiąc, iż z chorobą 

wścieklizny na terenie gminy nie było  styczności  od 17 lat. Jest to bardzo poważne jej ognisko. 

Wójt cały czas jest w kontakcie z Powiatowym Lekarzem Weterynarii. Obecnie trwa oczekiwanie 

na stosowne Zarządzenie  Wojewody Podkarpackiego , które wydane zostanie  po pewnych 

uzgodnieniach.  Sekretarz dodał, iż  sposoby zwalczania tej choroby mogą być aktywne bądź 

pasywne i wyjaśnił na czym  one polegają. Jeżeli będzie zgoda na odstrzał lisów to takie stosowne 

polowania zostaną  przygotowane. Sekretarz nadmienił także, iż przyczyną powstania tej choroby 

mogą  być również i   jenoty, które przedostały się na nasz teren z Ukrainy  

i Białorusi. Następnie dodał, że trzeba podjąć wszelkie niezbędne środki, aby w promieniu 5 km 

od ogniska choroby w Odrzechowej uchronić ludzi i zwierzęta. 

 

- Pan Zbigniew Dec Zastępca Wójta w uzupełnieniu wypowiedzi Kierownika Rakoczego omówił  

zagadnienia  związane z dotychczasowym  przebiegiem zbiorki opadów komunalnych w okresie  

od 1 lipca 2013 r. Wyjaśnił na czym polega różnica w odbiorze  odpadów z nieruchomości 

zamieszkałych i niezamieszkałych. Następnie podał  wyliczenia związane  z wywozem  odpadów 

na dzień 7  listopada  br. zaznaczając jednocześnie, że  stopień ściągalności  tej opłaty wynosi 92 %.  

Poinformował także, iż według firm odbierających odpady z naszego terenu  są  one dobrze  
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i  relatywnie wyselekcjonowane,  na co ma niewątpliwie  istotny wpływ już kilkunastoletnie 

doświadczenie mieszkańców  związane z segregacją  odpadów. Następnie  poinformowało o dużej 

liczbie  składnych nowych deklaracji związanych z migracją  mieszkańców, np. studentów.  

W dalszej wypowiedzi poinformował,że przystąpiono do przygotowania  dokumentacji i budowy  

punktu selektywnej zbiórki odpadów, mieszczącego się  na terenie oczyszczalni ścieków  

w Zarszynie. Na zakończenie Zastępca Wójta podał, że styczniu 2014 r. Radni otrzymają pełne 

rozliczenia kosztów związanych z wywozem odpadów komunalnych za okres od 1 lipca do  

31 grudnia 2013 r. 

 

- Pan Andrzej Betlej Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na pozostałe wnioski i zapytania 

odpowiedział:  

- Radnemu Janowi Orybkiewiczowi, że koncepcja budowy suchego zbiornika retencyjnego w Pielni 

opracowana jest w trzech wariantach , jednak jej budowa jak wiadomo została poprzez protest 

grupy mieszkańców  zablokowana. Gdyby nie ta blokada,  to w chwili obecnej zakres prac  nad tą  

inwestycją byłby już znaczący. Niemniej jednak jest jeszcze szansa włączenia  koncepcji budowy 

tego zbiornika do Programu Ochrony przed powodzią  w Dorzeczu Górnej Wisły , który ma być 

realizowany do 2032 r. i trzeba podejmować wszelkie działania,  aby ponownie ta ważna inwestycja 

nie została odrzucona. 

 

- Radnemu Jerzemu Stączkowi  Wójt odpowiedział, iż zdaje sobie sprawę z tego, w jakim stanie  

są drogi rolnicze, niemniej jednak  jedyną  przeszkodą w  realizacji tego typu zadań   jest brak 

wolnych środków w budżecie gminy Obecnie ze środków Marszałka Województwa  od 3 lat 

prowadzona jest  odbudowa drogi rolniczej  Zarszyn - Bażanówka. Następnie Wójt dodał , iż ze 

względu na obciążenie ruchem i potrzeby  większości mieszkańców priorytet w remontach dróg 

mają drogi gminne i wewnętrzne.  

 

- Radnemu Stanisławowi Burczykowi Wójt odpowiedział, że jeżeli zostanie ukończona  rozpoczęta 

budowa 1.5 km odcinka sieci  wodociągowej w Nowosielcach to będzie istniała możliwość 

podłączenia 28 budynków.  Następnie  dodał, że  inwestycję tę wykonuje ZGK w Zarszynie  

i koszt jej realizacji będzie znacznie niższy od przypadków prowadzenia robót p[rzez firmy 

zewnętrzne . Wójt  dodał także,  iż na realizację tego typu zadań jak budowa  niewielkich odcinków 

wodociągu czy kanalizacji nie będzie można już uzyskać dotacji z zewnątrz. Zgodnie z założeniami 

w nowych  rozdaniach  środki unijne będą przeznaczane jedynie na duże inwestycje, być może  

w przyszłorocznym budżecie znajdą się możliwości  wygospodarowania  środków  na dalszą 

kontynuację budowy wodociągu w Nowosielcach.   

 

Następnie Wójt nadmienił, że przed okresem zimowym wykonano poprawę stanu nawierzchni dróg 

gminnych poprzez „łatanie dziur”za kwotę 120 tys zł., co powinno spowodować lepsze korzystanie 

z tych dróg. Następnie dodał, że w przyszłorocznym budżecie  gminy trudno będzie o wolne środki 

na wykonanie w szerszym zakresie przebudowy dróg gminnych na terenie gminy, być może „krok 

po kroku trochę, którąś z dróg uda się zrobić”.  

 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu  w sprawie wymiany drewnianych desek na moście w Długiem 

Wójt odpowiedział , że w Gminie Zarszyn wspólnie z Gminą Besko powstała samorządowa  

spółdzielnia socjalna , której zlecane jest wykonanie wielu prac remontowo – porządkowych. jak  

Remont tego mostu również zostanie zlecony tej Spółdzielni. 

 

- Sołtysowi Januszowi Góreckiemu Wójt odpowiedział, że końcem sierpnia br .w  Urzędzie Gminy 

interweniowali  mieszkańcy  Jaćmierza oraz telefonowano  w sprawie uruchomienia dodatkowego 

kursu autobusu na trasie Jaćmierz Sanok, gdyż młodzież szkół średnich nie ma czym dojeżdżać  do 

szkoły. Pan Wójt zaznaczył, że obawiając się niskiej frekwencji i wyraził zgodę na dofinansowanie 
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 wykonywania tego kursu  warunkowo  na okres  2 miesięcy,  aby sprawdzić ilu pasażerów będzie  

z niego korzystać. Zawarta na 2 miesiące umowa wygasła, ale za tę usługę trzeba było Firmie 

ARRIVA  zapłacić kwotę w wys. ok 8 tys zł, gdyż tym dodatkowym kursem  jeździło zaledwie  

kilka osób lub autobus był prawie pusty. Brakującą do poziomu rentowności kwotę zgodnie  

z umową trzeba było wydatkować z budżetu gminy. Jednocześnie Wójt zaapelował, by  na 

„przyszłość od razu  nie robić  szumu i krzyku tylko zaczekać, aż rok szkolny się zacznie i wtedy 

będzie wiadomo  ilu jest chętnych do jazdy autobusem”. Ażeby zaspokoić potrzeby mieszkańców 

podjął taką, a nie inną decyzję, natomiast  teraz ze strony mieszkańców w tej sprawie nie ma już 

żadnych interwencji.  

 

- Radnemu Adamowi Malikowi w sprawie planowanej budowy strzelnicy w Posadzie Zarszyńskiej 

Wójt odpowiedział , że „Stowarzyszenie na rzecz Wszystkich Istot” z Bystrej  złożyło do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego  w Krośnie odwołanie od decyzji. Decyzja ta została 

uchylona z zawartymi  w niej wskazówkami , które  to Polski Związek  Łowiecki w Krośnie 

zobowiązał uwzględnić w nowym opracowaniu.  

 

 Ad. 26. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 

zrealizowany. Ogłosił trzydziestą czwartą sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji  

2010-2014  za zamkniętą.  
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